
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:23:25) 
 
 Otvaram Prvu sjednicu Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 
2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Podsjećam da sam sazvala Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red 
predložila saglasno Poslovniku Skupštine i dogovoru u Kolegijumu 
predsjednika Skupštine. Član 10 Zakona o Prijestonici propisuje da se 
prva sjednica redovnog zasijedanja održava u Prijestonici. 
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda 
imate u sazivu. Pozivam vas da se izjasnimo o predloženom dnevnom 
redu u cjelini. Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini. 
Izvolite, kolege, glasajte.  
 Ukupno je glasalo 48 poslanika, 48 glasova za, bez glasova protiv i 
bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je za sjednicu utvrđen sledeći 
dnevni red: Predlog zakona o potvrđivanju Protokola 16 uz Evropsku 
konvenciju za zaštitu ljudskih prava i osnovnih sloboda; Predlog 
zakona o potvrđivanju Sporazuma o izmjenama i dopunama 
Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i 
Hercegovine o graničnim prelazima za pogranični saobraćaj; 
Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i 
Vlade Gruzije o readmisiji lica koja su bez dozvole boravka i Izbor, 
imenovanje i razrešenje. 
 Prelazimo na dnevni red.  
 Predlog zakona o potvrđivanju Protokola 16 uz Evropsku 
konvenciju za zaštitu ljudskih prava i osnovnih sloboda. Ovlašćeni 
predstavnici Vlade su Marko Kovač, ministar pravde i mr Bojan Božović, 
državni sekretar Ministarstva. Ovom prilikom pozdravljam uvaženog 
ministra Kovača koji je s nama. Izvjestioci odbora su Momo Koprivica, 
Zakonodavnog odbora i Slaven Radunović, Odbora za međunarodne 
odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Izvolite, ministre Kovač. 
 
 
 MARKO KOVAČ (03.10.22 12:25:58) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine.  
 Dame i gospodo poslanici, kratko ću, prije svega uz izvinjenje što 
nijesam bio u prilici da budem prisutan na Odboru, ali htio sam samo da 
podsjetim i da ukažem na značaj ovog predloga zakona kojim se 



potvrđuje Protokol 16 uz Evropsku konvenciju o zaštiti ljudskih prava i 
sloboda. Ovim se stvaraju uslovi da se najviše sudske instance u 
postupcima koji se vode pred njima, u slučaju određenih pravnih dilema i 
pitanja oko primjene odredbe konvencije i protokola obrate Evropskom 
sudu tj. Velikom vijeću kako bi dobili savjetodavno mišljenje. Na taj način, 
osim jačanja efektivnosti kontrolnog mehanizma Evropskog suda, jačamo 
i zaštitu ljudskih prava i sloboda u Crnoj Gori.  
 Smatram da će se ovim protokolom ojačati sama prisutnost 
Evropskog suda za ljudska prava u Crnoj Gori i da ćemo spriječiti 
eventualna kršenja konvencijskih prava koja su zaštićena i da ćemo, na 
kraju krajeva, imati manje predstavki pred Evropskim sudom za ljudska 
prava. Toliko. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:27:27) 
 
 Zahvaljujem ministru Kovaču.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne žele.  
 Da li neko od poslanika želi riječ? Ne. 
 Da li predstavnik Vlade želi završnu riječ? Nema potrebe. 
 Konstatujem da je pretres po ovoj tački završen.  
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o 
izmjenama i dopunama Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vijeća 
ministara Bosne i Hercegovine o graničnim prelazima za pogranični 
saobraćaj.  

Ovlašćeni predstavnici Vlade su Filip Adžić, ministar unutrašnjih 
poslova i Milan Paunović, predsjednik Komisije za obavljanje poslova 
razgraničenja i utvrđivanja državne granice, određivanja graničnih 
prelaza, utvrđivanja režima pograničnog saobraćaja sa susjednim 
državama i sprovođenje strategije integrisanog upravljanja granicom. 
Izvjestioci odbora su Dragan Vukić, Zakonodavnog odbora i Tamara 
Vujović, Odbora za međunarodne odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres.  
 U ovom trenutku ministar nije u sali. 
 Da li da sačekamo par trenutaka da ministar uđe kako bismo mogli 
da nastavimo s ovom tačkom? On upravo ulazi. Ako poslanici smatraju 
da nema potrebe, ne znam da li ministar želi dati dopunsko obrazloženje, 
sačekaćemo ga. 
 Dajem kratku pauzu pet minuta samo da možemo da nastavimo. 
 

-Pauza- 



 Nastavljamo dalje. Upravo nam se pridružio ministar unutrašnjih 
poslova Filip Adžić. S obzirom na to da smo otvorili pretres, da li 
predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Ne. Zahvaljujem.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ?  
 Poslanica Tamara Vujović kao izvjestilac Odbora, ako shvatam 
dobro. Je li tako, poslanice Vujović? Izvolite. 
 
 
 TAMARA VUJOVIĆ (03.10.22 12:31:21) 
 
 Zahvaljujem.  
 Pozdravljam sve prisutne. 
 Počinjem ovu temu, a to je Zakon o potvrđivanju Sporazuma između 
Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i Hercegovine o graničnim 
prelazima za pogranični saobraćaj, kao izvjestilac Odbora za 
međunarodne odnose i iseljenike. 
 Crna Gora jeste front runner na Zapadnom Balkanu kada se tiče 
odnosa sa susjedima. Crna Gora nema otvorenih pitanja granica. Ima 
neriješenih pitanja kao što je pitanje razgraničenja na poluostrvu Prevlaka 
i morskog razgraničenja takođe s Hrvatskom, ali tu je stanje već dugi niz 
godina u statusu kvo tako da možemo reći zapravo da Crna Gora                     
Crna Gora nema otvorenih i neriješenih pitanja, a to jeste preduslov dijela 
naše evropske integracije, riješena pitanja granica. 
 Ovo pitanje je malo specifičnije i radi se o pograničnim oblastima  
kojima se smatra do 10 km pojasa sa jedne i sa druge strane gdje će biti 
dozvoljen ulazak u područje druge države i povratak osobama koje za to 
imaju ekonomsku, socijalnu, porodičnu ili drugu opravdanu povezanost. 
Takođe, nesporna je potreba stanovnika pograničnih područja da prelaze 
granicu. To je pitanje vlasništva zemlje sa obije strane, zapošljavanj, 
porodičnih odnosa.  
 Granični prelazi, granica kao takva i po definicije je barijera i u glavi 
je barijera i vremenski je barijera i zadržavanje na istoj uvijek predstavlja 
barijeru u slobodnom protoku ljudi, roba i usluga, čak i kada se radi o 
kratkotrajnom zadržavanju, a da ne govorimo kada se ljeti radi o 
kilometarskim redovima i višesatnim zadržavanjima. Ponekad se desi da 
sa naše strane ide brže, a da sa druge strane kolege graničari rade 
sporije ili temeljnije i onda se čeka po više sati na granicama. Ja to dobro 
znam jer dolazim iz Opštine Herceg Novi koja se graniči na zapadu sa 
Hrvatskom odnosno sa Evropskom unijom i možete misliti koliko su 
izražena čekanja i spori protok. Zato se zalažem za integrisane granice 



što najavljuje Ministarstvo unutrašnjih poslova između Crne Gore i Bosne 
i Hercegovine i zajednički rad granične policije kada god je to moguće. 
 Napominjem jedan primjer koji slikovito govori, da je na putu Meljine 
- Petijevići, što je bila granica između Crne Gore, odnosno put između  
Crne Gore i Bosne i Hercegovine bilo tri zaustavljanja, znači dva granična 
i jedna granična rampa i da su tu bila velika zadržavanja i da je 42. Vlada 
preuzela od koncesionara dalje obaveze Crne Gore i da je toubrzalo 
protok ljudi, roba i usluga i možemo da kažemo u šali  kolokvijalno da je u 
Herceg Novom subota Dan za Trebinje i u Trebinju Dan za Herceg Novi, 
dakle ta interakcija je postala još intenzivnija a integrisanim prelazom 
Zupci-Sitnica koji se najavljuje, koji je obaveza  Bosne i Hercegovine da 
ga izgradi, zajednički prelaz, možemo da mislimo koliko će se ovo stanje  
popraviti i promet ubrzati.  
 Sporazum o kome je danas riječ već je ratifikovalo Vijeće ministara 
Bosne i Hercegovine i dobro je da je to već urađeno, s obzirom da znamo 
da su juče završeni izbori u Bosni i Hercegovini i da slijedi formiranje svih 
institucija Bosne i Hercegovine, što zna da se oduži svugdje na 
Zapadnom Balkanu. Sada smo mi na potezu da danas usvojimo ovaj 
sporazum.  

Iako je vrijeme izvjestioca odbora proteklo, to je tri minuta, ja ću 
iskoristiti ovu priliku i nadam se da mi nećete zamjeriti da najavim jednu 
inicijativu Ženskog kluba, da se podiže svijest o zaštiti zdravlja u mjesecu 
oktobru i da vas podsjetim da je oktobar mjesec prevencije karcinoma 
dojke. Pozivam sve građanke Crne Gore da obavljaju redovne preglede i 
da se odazivaju na skrining programe i da poručim da je karcinom dojke u 
90% slučajeva izlječiva bolest. Pođite sa prijateljicama  na mamografiju ili 
ultrazvuk dok nemate nikakve smetnje. Preživite taj momenat nelagode 
zajedno čekajući nalaze i budite mirne narednih nekoliko godina.  

Još jedna inicijativa o kojoj ćemo više čuti je da je Crna Gora sa 15 
godina zakašnjenja nabavila prvi kontingent vakcina protiv 
humanpapiloma virusa, virusa koji izaziva karcinom grlića materice. Dakle 
majke, i vi na preglede zbog svoje djece i vakcinišite djecu zbog njihove 
djece. Iskoristiću priliku da kažem da je potrebno da uzmemo sve izbore 
u svoje ruke, one izbore koji nisu viša sila već samo od nas zavise. Lična 
je odluka kako ćemo i koliko kvalitetno živjeti i zato koliko god da je izbor 
mali ili veliki, iskoristite šansu da birate bolji, zdraviji i kvalitetniji život. 
Zahvlajujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:36:47) 
 



 Zahvaljujem poslanici Vujović. Ovo je više bilo u domenu rasprave 
nego kao izvjestioca odbora, ali svakako nastavljamo dalje. 
 Da li neko od poslanika želi riječ? 
 Poslanik Andrija Popović želi riječ. 
 Izvolite, poslaniče Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (03.10.22 12:36:58) 
 
 Zahvaljujem. 

Poštovana Skupštino, uvažene građanke, građani Crne Gore, 
crnogorske dijaspore, Prijestonice Cetinje, poštovani predstavnici Vlade, 
 U sklopu ove diskusije bih nekoliko pitanja postavio ministru Adžiću. 
Nama su dobrosusjedski odnosi prioritet i prioritet kod procesa 
pristupanja Evropskoj uniji. Iziuzetno mi je drago što uglavnom nemamo 
otvorenih pitanja sa našim susjedima, sa našim prijateljskim susjedima. 
Zbog javnosti tražim neka pojašnjenja.  

Ovaj sporazum koji smo već potpisali sa Bosnom i Hercegovinom 
danas ratifikujemo, to je odraz naše sjajne saradnje i stvarno izvrsnih 
odnosa koje imamo sa Bosnom i Hercegovinom. Tiče se Hrvatske. Sa 
Hrvatskom imamo izvrsne odnose, naravno postoji taj problem Prevlake 
koja se nalazi na ulazu u Bokokotorski zaliv, jedan od najljepših zaliva 
svijeta. Više nema problem na kopnu, ali imamo na moru. Dugo to traje, 
tu su potpisani i neki sporazumi i mislim da Crna Gora i Hrvatska na 
osnovu tih sporazuma za sada funkcionišu na tom području izvrsno. Htio 
sam da pitam što se tiče ovog spora dugogodišnjeg oko Prevlake, da li su 
ponovo formirane komisije, bilo je najave, ali nijesam siguran da je to tako 
i završilo, nove komisije koje treba da riješe taj spor. 
 Graničimo se sa Srbijom, takođe naš dragi uvaženi susjed, susjedna 
zemlja, sa kojom takođe na granici nemamo otvorenih pitanja, ali imamo 
neka pitanja uslovno rečeno granična. Pitam, ne znam da li je riješen 
problem maltretiranja poslanika na ulasku u Srbiju, znamo da je to trajalo 
dugo. Desetak poslanika naših, odnosno poslanica je prošlo kroz to, da li 
još uvijek postoji taj problem?  
 Takođe, drugi veliki problem sa Srbijom je miješanje Srbije u izborne 
procese u Crnoj Gori, lokalne izbore, znamo što se sve dešavalo na 
lokalnim izborima u Nikšiću. Isti scenario se sad ponavlja za lokalne 
izbore koji treba da se održe 23.oktobra, naročito je to... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:41:18) 



 
 Poslaniče Popoviću, samo da vas vratim na temu, tačka je 
Sporazum o razgraničenju između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara 
Bosne i Hercegovine. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (03.10.22 12:41:34) 
 
 To je tema. Dakle, šta vi znate o tome? Dobili smo zvaničnu potvrdu 
da funkcioneri Srpske napredne stranke već se miješaju u lokalne izbore 
u Budvi, da su stalno prisutni tamo, to je potvrda stranke Slobode i pravde 
iz Niša. Na koji način će Ministarstvo unutrašnjih poslova spriječiti 
miješanje zvanične Srbije, naravno nije to zvanična Srbija, ona isturi svoje 
medije i isturi svoje državne funkcionere, ali ne može se reći da je to 
zvanično miješanje. U svakom slučaju, da li ste preduzeli neke mjere da 
se to spriječi?  
 Što se tiče Albanije nema otvorenih pitanja, mislim da je sve 
uglavnom sporazumima regulisano. 

Imamo problem koji smo mislili da je pravaziđen, da je završen, sa 
Kosovom. Ponovo se otvorio. Tiče se prava na nekih 900 hektara 
zemljišta na toj granici koja je duga, ako se ne varam, 79 km. U kojoj fazi 
je potpisivanje sporazuma i rješavanja ovog pitanja sa Kosovom na 
novskoj strani? 

Sa Italijom koliko znam nemamo nikakvih problema. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:43:45) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Popoviću. 
 Da li ministar želi dati odgovore sada? 

Izvolite, ministre Adžiću. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (03.10.22 12:44:03) 
 
 Uvažena predsjednice, poštovanje svim poslanicama i poslanicima i 
građanima, 

 Djeluje mi da bih ušao u političku priču kada bi počeo da 
odgovaram na sva postavljena pitanja. Ono što je iz domena 
nadležnosti Ministarstva koje predstavljam mogu da odgovorim da 
sve ono što su nezakoniti uticaji će biti sankcionisano. Već smo ušli 



u tu priču, vidjeli smo da smo prethodnih dana imali neke aktivnosti 
koje su već postale javne, bez obzira kojoj partiji neko pripada, koju 
ideologiju  propagira. Ukoliko neko nema formalnih zabrana ulaska u 
Crnu Goru ili ukoliko u Crnoj Gori nijesu evidentirane njegove 
nelegalne radnje, mi nemamo mogućnost samo na osnovu nečijih 
simpatija i nečijih indicija da nekome zabranima boravak na  teritoriji 
bilo i koje opštine u Crnoj Gori. Stoga mislim da ono što jesu naše 
nadležnosti koristimo u skladu sa Zakonom, prema svima  se 
ponašamo aposlutno jednako i ko god vrši neprimjereni uticaj biće 
sankcionisan, kako prethodnih nekoliko dana tako i u budućem 
periodu. 

Što se tiče konkretno Bosne i Hercegovine i sporazuma o 
kojem danas govorimo, zaista imamo odnose koji jesu za pohvalu, 
radimo intenzivno i mogao bih se na diskusiju poslanice Vujović 
nadovezati s obzirom da se slažem o svemu što je izrekla, da zaista 
postoje te gužve koje su evidentne, što samo pokazuje da ima 
potrebe za otvaranjem novih graničnih prelaza, ima potrebe i za 
modernizacijom postojećih i pronalaskom modela kako da što 
efikasnije obezbijedimo protok građana naših s jedne strane, turista 
sa druge strane, ali uvijek moramo imati na umu da je bezbjednost 
na prvom mjestu i da ni na koji način, bez obzira na gužve koje 
postoje, ne smijemo izostaviti tu komponentu i nauštrb bezbjednosti 
možda ubrzati procedure i olakšati protok građana. Zbog toga i jesu 
sada gužve u pojedinim momentima veće, ali svakako manje nego 
što je to nekada bio slučaj. Takođe, postoje mobilni čitači koji su se 
koristili u prethodnom periodu i to je makar u onom dijelu kada su 
kolektivni transporti u pitanju dalo određene rezultate i ubrzalo 
proces prelaska granice.  

 Što se tiče granice sa Hrvatskom i pitanja koje ste pomenuli, to je 
svakako u nadležnosti Ministarstva vanjskih poslova. Zaista vjerujem da 
želimo nastaviti dobru saradnju i graditi dobre odnose koje imamo sa 
Hrvatskom, tako da sam siguran da ćemo i to pitanje  negdje  kroz 
vrijeme riješiti na najbolji mogući način koji jeste na zadovoljstvo jedne i 
druge strane. 
 Što se tiče ostalih granica zaista ne bih sad govorio o tome, o pitanju 
Kosova, to je pitanje mnogo kompleksno, dugo se na tome radi. Vidjeli 
ste da je i tu bilo  nekih spornih situacija, spornih sporazuma. Mislim da je 
kolega ... mogao o tome mnogo više reći, s obzirom da je direktno u 
nekim stvarima i učestvovao. To je za neku drugu raspravu kada se 
možemo posvetiti samo tom pitanju jer zaista je iscrpno pitanje. 
Nevjerovatno je da je moglo uopšte da se dođe u situaciju da nam se desi 



takav momenat. U svakom slučaju nastavićemo da gradimo korektne i 
dobre odnose sa svim susjedima. Nema razlika kada su države u pitanju, 
svima želimo dobre odnose, na sve njih gledamo potpuno jednako i svi 
oni su naši partneri i ekonomski, ali svakako dobrodošli kao turisti, tako 
da nema poželjnih ili nepoželjnih. Svi oni koji žele da poštuju Crnu Goru, 
poštuju njene zakone su više nego dobrodošli. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:48:08) 
 
 Zahvaljujem uvaženom ministru Adžiću. 
 Poslanik Popović želi da komentariše odgovor. 
 Izvolite, poslaniče Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (03.10.22 12:48:14) 
 
 Ministe Adžiću, uglavnom sam zadovoljan vašim odgovorima na ova 
pitanja. Na jedno nijeste odgovorili, tiče se maltretiranja poslanika na 
granici sa Srbijom. Inače, treba da idem uskoro u meni veoma dragu, 
voljenu Srbiju, evo dvije godine nijesam bio. Da li će me tamo maltretirati 
ili sam dobodošao, ne  samo ja nego i ostali poslanici i poslanice 
crnogorskog parlamenta? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:49:06) 
 
 Zahvaljujem.  

Ministar Adžić će dati odgovor na ovo pitanje. Izvolite. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (03.10.22 12:49:14) 
 
 Nije namjera bila da izbjegnem odgovor, nego sam jednostavno 
zaboravio. 
 Mi se ne možemo miješati u odluke te nezavisne države kako će 
postupati prema bilo kome od nas. Vjerujem  da tretman vas u odnosu na 
mene ne bi sigurno bio ništa drugačiji kada bi došli u situaciju da 
prelazimo granice sa susjednom nam Srbijom. Mogu reći da je premijer 
Abazović u posjeti Srbiji razgovarao i otvorio tu temu i da su, koliko se 
sjećam, dogovorili načelno da taj prolaz poslanika koji je do sada bio 



malo usporen iz njima znanih razloga zaista bude brži i da se poslanici 
manje zadržavaju na graničnim prelazima. Nijesam imao nijednu 
zamjerku u periodu od kada sam ministar unutrašnjih poslova da je bilo 
nekih propusta, da je bilo nekog zadržavanja. U svakom slučaju, vjerujem 
da će i oni poštovati nas kao što mi poštujemo njih kada dolaze na naše 
granične prelaze. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:50:25) 
 
 Zahvaljujem, ministre Adžiću. 

Javlja se poslanik Lekić, a  zatim poslanica Božena Jelušić. 
 Poslaniče Lekiću, izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (03.10.22 12:50:36) 
 
 Ja bih komentarisao izlaganje ministra i temu Prevlake, a uzgred, 
treba koristiti sve komparativne prednosti i veze za odnose sa susjedima 
pa i sa Srbijom, tako da kolega Popović u Beogradu ima predsjednika 
Vatrepolo saveza Srbije golmana Krivokapića, odličan golman, Popović je 
bio rezervni golmanu Krivokapiću koji je bio jedan od najboljih golmana 
svijeta, tako da možemo to da koristimo. Vatrepolna linija sa poslanikom 
Janovićem može da bude korisna, jer je gradonačelnik u Beogradu 
vaterpolista Šapić, igrali ste zajedno. Pravim uvod malo šaljiv, a može da 
bude i od koristi.  
 Tema bilateralnog odnosa sa Bosnom i Hercegovinom je, razumije 
se značajna, a to je sve izdiskutovano, objašnjeno i na odboru, pa smo 
skrenuli malo ka drugim susjedima. Politika regionalna je toliko važna i 
moram reći da je vlast u prethodnom periodu uz sve slabosti na tom 
planu imala  određene rezultate, osim nepotrebnog ucjenjivanja sa 
Srbijom. Jednom je proglašeno da su to najbolji odnosi u poslednjih 20 
godina, citiram bivšeg premijera Markovića, a onda okrene se list i onda 
je to najveći protivnik, stalno nam je to neka noćna mora, opasnost i 
razne druge neodržive stvari.  

Međutim, htio sam povodom odnosa sa Hrvatskom, raduju dobri 
odnosi, ima tu sad i detalja i sporenja, ali želim da kažem sledeće oko 
Prevlake. Oko Prevlake se ništa ne radi, ovo tvrdim. Saopštavaju se neke 
komisije, čas bilateralno se ide, čas na međunarodni sud, arbitraža, 
bukvalno ništa. To se vidi iz javnosti, ali i raspitivao sam se. Da podsjetim 
građane da u tom traumatičnom raspadu Jugoslavije se pojavio problem 



Prevlake i da tada po Badinterovoj komisiji je Prevlaka kroz kriterijum 
granica avnojevskih, smatralo se da su to granice koje će biti i da ona 
pripada Hrvatskoj. Uspjeli smo, neki sam i skroman protagonista tog 
vremena, da nešto što je formalno bilo hrvatsko pretvorimo u ničije. Ništa 
manje nego Rezolucija Savjeta bezbjednosti je donešena koja je 
proglasila da je to ničija zona i da je tu bio Unprofor i to je bio relativno 
miran period. Data nam je šansa da diplomatski se izborimo za pravedno 
rješenje. Nije slučajno ta rezolucija bila, da nam je omogućila da to bude 
ničija zemlja i da se izborimo diplomatski. Ništa nije urađeno, osim onog 
privremenog sporazuma koje je napravila savezna vlada sa Hrvatskom. 
Hrvatska povremeno pokreće ovo pitanje. Kod nas je blefiranje, 
obmanjivanje, možda nema tendera pa nije zanimljivo, ne znam, 
uglavnom ništa se ne dešava i to treba crnogorska javnost da zna, od 
velikog je senzibiliteta, naročito za Herceg Novi i za Boku. Radi se o dvije 
legitimne aspiracije, prema tome to nije zaoštravanje odnosa sa 
Hrvatskom. Slovenija i Hrvatska su članice Evropske unije, oni žestoko 
polemišu na sudovima međunarodnima oko Piranskog zaliva. Mi smo 
prepustili to i smjenjuju se ministri, obmanjuju i želim da kažem 
crnogorskoj javnosti da se ništa bukvalno, pa ni ove poslednje dvije 
Vlade, možda ova poslednja nije ni imala vremena, ali u svkom slučaju u 
dugom periodu se odnosimo vrlo neodgovorno. To nije jedina stvar, neću 
da povezujem sa stanjem eknomije, stanjem kriminala, stanjem 
podijeljenosti crnogorskog društva. Evo još jedan detalj, Prevlaka, ništa 
se ne radi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:54:57) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Lekiću.  
 Bila je diskusija, dozvoliću vam naravno, dobićete odmah pravo na 
komentar. Samo želim da podsjetim kolege poslanike i koleginice 
poslanice da smo na Kolegijumu dogovorili da neće biti rasprave po ovim 
tačkama, već da će samo izvjestioci odbora u tom dijelu učestvovati. 
Došlo je do drugačijeg raspoloženja, svakako poslovnički je mogućnost 
svakog od poslanika da diskutuje.  
 Poslanica Jelušić se javila za diskusiju, ukoliko ostaje pri diskusiji, a 
prvo idemo sa poslanikom Radunovićem koji je tražio komentar. Izvolite, 
poslaniče Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (03.10.22 12:55:43) 



 
 Da potvrdim, mi smo se dogovorili da ne bude diskusija i ja sam toga 
htio da se pridržim i pridržavam se. Ovo nije diskusija nego samo 
komentar, ali kad su se već kolege javile, samo sam htio da 
prokomentarišem diskusiju gospodina Lekića koja se opet nadovezala na 
neke druge diskusije. Činjenica da se ništa nije radilo po pitanju Prevlake 
praktično od 90-ih godina, to nije slučajno. Gospodine Lekiću, vi ste 
pomenuli Piran i problem koji su imali Hrvati i Slovenci između sebe. U 
Crnoj Gori davno su se digle ruke od Prevlake i od problema na moru, ali 
i od problema na kopnu koji ljudi ovje smatraju da više ne postoji. 
Maloprije smo čuli od jednog poslanika da je problem na kopnu riješen 
tako što smo mi predali teritoriju koja je bila ničija, tj. trebalo je tek da se 
riješi čija je. Razlog je što se ovdje čeka momenat, onaj poslednji, kad 
Crna Gora bude trebala da uđe u Evropsku uniju i da onda dobijemo od 
Hrvatske ucjenu koja nas naravno očekuje, ja je očekujem i svi ovdje 
vjerovatno, i onda ćemo mi da kažemo ne možemo ništa. To su pitanja 
evropskih integracija i mi moramo da odustanemo od svega. Meni, da 
vam pravo kažem, ne smeta što se tako ponašala prošla vlast, jer njima i 
nije stalo ni do Prevlake, ni do Crne Gore suverene u onom smislu kako 
je zamišljaju u svim drugim krajevima svijeta. Njih zanima Crna Gora kao 
privatna država, nisu smatrali da mogu preko tog dijela granice ništa da 
švercuju i taj ih problem tamo nije zanimao. Ima koga zanima. Mislim da 
bi ove dvije vlade koje su bile u međuvremenu, na žalost ni u jednoj 
nismo mi iz Fronta mogli da participiramo pa i da nešto preduzmemo, 
trebalo bi da se aktivnije pozabave ovim pitanjem sa Hrvatskom. Ako 
budemo čekali momenat ulaska u Evropsku uniju, svi znate da ćemo 
samo da spustimo glavu i da potpišemo ko god da bude na vlasti. Vidim 
da se to baš čeka. Prema tome, kao što je rekao gospodin Lekić, niti je 
kopneni dio izgubljen ako se pozivamo na Rezoluciju Ujedinjenih nacija, 
mada više niko te rezolucije ne poštuje, koliko se vidi, tako da to i nema 
neke veze, a tek o onom pomorskom dijelu tu treba stvari da se rješavaju. 
Samo sam htio da malo pojasnimo stvari. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:58:29) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću. 
 Poslanica Jelušić ostaje pri diskusji. Izvolite, poslanice Jelušić. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (03.10.22 12:58:42) 



 
 Mi smo, kao što znamo, usvojili Zakon o putnim ispravama kojim je 
reješenjima dozvoljeno samohranim roditeljima da mogu dijete da izvedu. 
Uključilla sam se zbog toga što je riječ o prelascima u inostranstvo. Tako 
roditelji na osnovu dozvole Centra za socijalni rad vode svoju djecu na 
razna takmičenja ili na liječenje ili na bilo što. Mi imamo jednu roditeljku 
Vojinović u Nikšiću kojoj je to onemogućeno. Vraćena je Centru za 
socijalni rad ponovo na odlučivanje. Mislim da su rokovi za nju krajnje 
kratki da dobije putnu ispravu, obratila se i Ministarstvu unutrašnjih 
poslova. Mene sada zanima na koji način naši centri za socijalni rad vrše 
vještačenja, sa kojim stručnjacima, na koji način očekuju da će roditelj 
neki ka ostavi dijete u inostranstvu da će da mu napravi štetu, koja je to 
vrsta službi koja centrima za socijalni rad daje pravo da se ogluši o Zakon 
o putnim ispravama i pravo roditelja samohranog da svoje dijete vodi 
prema potrebi u inostranstvo.  

Molim vas da sa svoje strane ukoliko možete to u Nikšiću pogledate i 
da pomognemo konkretno ženi u konkretnom slučaju, osim ako zaista 
nije nešto drugo sporno. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 12:59:56) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Jelušić. 
 S obzirom na to da je pitanje Centra za socijalni rad onda to nije u 
nadležnosti uvaženog ministra Adžića, ali u svakom slučaju ovdje ostaje 
kao sugestija ministru Adžiću. Ne očekujem odgovor u ovom dijelu.  
 Da li neko od poslanika želi riječ?  
 Poslanik Bečić želi riječ. Izvolite. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (03.10.22 13:00:14) 
 
 Uvažena predsjednice Đurović, uvažene koleginice i kolege, uvaženi 
ministre,  
 Nisam mislio da se javljam za riječ, ali da ne bi ostala jedna 
nejasnoća i da ne bi jedna nejasnoća otišla danas iz ovog visokog doma 
iz prijestonog Cetinja, želio bih ja da je pojasnim. Vjerujem da na isti 
način ministar i ja gledamo na tu temu koju je otvorio uvaženi poslanik 
Popović. 
 Uvaženi poslanik Popović, imajući vjerovatno u vidu određene 
medijske napise ili nekad predizborne igranke u političkom spektru 



političkih elita na Kosovu, postavio je pitanje vezano za granicu sa 
Kosovom. Nisam razumio da li je ministar najbolje razumio pitanje, jer 
meni odgovor ministra nije bio jasan imajući u vidu da smo od ministra u 
tom trenutku i u tom odgovoru čuli da je to kompleksno pitanje, da je to 
složeno pitanje. Po meni je odgovor na to pitanje vrlo jednostavan, 
podsjećam i vjerujem da možda nije bilo adekvatno razumijevanje pitanja, 
a ne suština onoga što je bio odgovor. Ovaj parlament je prije duži niz 
godina ratifikovao Sporazum o demarkaciji sa Kosovom. Taj sporazum je 
prvo usaglašen, nakon toga je u ovom visokom domu ratifikovan. Onda 
smo imali jedan zastoj i očekivanje od druge strane, od parlamenta 
Kosova da ratifikuje Sporazum o demarkaciji sa Crnom Gorom i nakon 
više peripetija i vremenskog protoka, ako se ne varam, u martu 2018. 
godine je i u parlamentu Kosova ratifikovan sporazum o demarkaciji 
granica sa Crnom Gorom. Tako da je odgovor na to pitanje vrlo 
jednostavan, za Crnu Goru je to pitanje završeno time što su u oba 
parlamenta usvojeni sporazumi o demarkaciji granica. Prošle godine kada 
sam bio predsjednik Parlamenta, a kada je jedan državnik na Kosovu, 
moguće u svijetlu predizbornih naleta ili negdje zadovoljavanja jednog 
dijela biračkog tijela, pokušao da otvori ovo pitanje, na isti način sam 
odgovorio. Vjerujem da na isti način gledamo na sve ovo. Nisam želio da 
danas kod crnogorske javnosti ili negdje izvan Crne Gore pođe drugačija 
poruka od one u kojoj smo, čini mi se, jedinstveni - pitanje demarkacije 
granice sa Kosovom za Crnu Goru je završeno pitanje i to pitanje je 
potvrđeno glasanjem i ratifikovanjem u oba najviša zakonodavna doma, i 
Crne Gore i Kosova, u martu 2018. godine kada je stavljena tačka na to 
pitanje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 13:02:54) 
 
 Zahvaljujem uvaženom poslaniku Bečiću.  
 Da li još ima zainteresovanih poslanika?  
 Andrija Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (03.10.22 13:03:06) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Ovo je više proceduralna intervencija radi ispravke određenih 
navoda koji su se mogli čuti tokom diskusija prethodnih poslanika, a 
vjerujem da će i ministar zajedno sa svojim saradnicima naći rezona da 



iskomentariše ono što se moglo čuti. Naime, govorilo se o Prevlaci i o 
rješavanju pitanja razgraničenja sa Republikom Hrvatskom. Podsjetiću i 
vas i crnogorsku javnost, a važno je da se to čuje jer se nije čulo da na 
Prevlaci funkcioniše privremeni režim, odnosno režim privremenog 
karaktera kojim se ni na koji način ne prejudicira konačno pitanje 
razrješenja između dvije države. Konačno na nedostatak suvereniteta u 
konkretnom odnosu upozoravaju oni koji da su se pitali Crna Gora 
vjerovatno ne bi bila subjekt međunarodnog prava i zvanična Podgorica 
ne bi pregovarala o Prevlaci sa zvaničnim Zagrebom. Tako da mislim da 
ovim pitanjima moramo imati jasne i precizne stavove, prije svega to 
očekujem od predstavnika Vlade koji moraju dodatno pojasniti ono što su 
svakako, da kažem, predizborne političke teme koje se vrlo često koriste 
u svrhu zloupotrebe. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 13:04:30) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Nikoliću.  
 Da li još ima zainteresovanih?  
 Poslaniče Radunoviću, kada se poslanik Nikolić javio dala sam riječ 
računajući da je diskusija u pitanju. Negdje je pomenuo proceduru, mada 
suštinski nije procedura, nego je mogu računati kao raspravu. Onda taj 
komentar da bude vrlo kratko, u okviru minuta. Imate pravo na odgovor 
na komentar. Nemate vi pravo, ali ima poslanik Nikolić u odnosu na vas. 
Dala sam riječ za diskusiju poslaniku Andriji Nikoliću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (03.10.22 13:05:17) 
 
 On je prvo imao poslovničku intervenciju koja nije bila poslovnička, a 
ja imam onda minut da mu odgovorim, a onda on ima pravo na odgovor 
na komentar tri minuta. Nema veze, kako god. Shvatio sam da ste mu vi 
na kraju dali diskusiju, ali onda moj komentar traje tri minuta, a ne minut. 
Koristiću minut, nije nikakav problem.  

Samo je gospodin Nikolić potvrdio ono što sam govorio. Tamo je 
privremeni režim 20 godina i bio bi 500 godina što se tiče Crne Gore i 
njene volje da pregovara, da neće doći dan da uđemo u Evropsku uniju 
kad više neće biti privremeni režim, nego će nam biti ispostavljan račun 
da ne možemo da uđemo u Evropsku uniju dok ne predamo i kopno i 
more Hrvatima. Znači, to je potpuno jasno i to je ono zbog čega sam se ja 
javio i zbog toga ja pričam da vas suštinski ne zanima suverenitet Crne 



Gore, osim u dijelu da imate pečat koji je potreban za švercovanje. Ništa 
drugo. Znači, samo za to. Na žalost, jedini potez koji je uopšte urađen u 
tom pravcu je uradila savezna vlada, crnogorska Vlada nije mrdnula 
nigdje i to je žalosno. Ako hoćete tako evo onda sram treba sve da bude, 
da mi koji smo bili za "Ne" moramo danas da branimo suverenitet Crne 
Gore od vas, ako vam je lakše da to kažem, iako mislim da je ova zemlja 
svih nas nebitno ko je kako kad glasao. Svi ste vi glasali "Za" 1992. 
godine. Prema tome, stvari se mijenjaju. Vi češće mijenjate nego mi, ali 
dobro, to nije sporno. Znači, što se tiče situacije na Prevlaci tamo stvari 
moraju da počnu da se mijenjaju ili da pokušamo da ih mijenjamo. Ne da 
bude privremeni režim doživotno. Još jedna stvar, to što međunarodna 
zajednica garantuje takav status, vidio sam kako ga garantuje i Srbiji  
Rezolucijom 12 44. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 13:08:10) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poslanik Nikolić ima pravo odgovora. Ovim smo došli do dva minuta 
u odnosu na poslanika Radunovića, pa imamo jednak pristup.  
 Izvolite, poslaniče Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (03.10.22 13:08:22) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Gospodine Radunoviću čuo sam vas i nijeste me iznenadili vašim 
stavovima, samo ste ponovili ono što sam ja prethodno objasnio. Dakle, 
konačnog rešenja o pitanju Prevlake nema. Postoji međudržavni dogovor 
da će se to pitanje rješavati uzajamno, do tada će važiti privremeni 
granični režim, a ako ne mogu dvije zemlje da postignu dogovor ići će se 
na pitanje međuarodne arbitraže i to je nešto o čemu su javno govorile i 
jedna i druga vlada. Međutim, kad vi govorite o suverenitetu Crne Gore 
onda to zaista podrazumijeva ozbiljnu ironiju. Imali ste, gospodine 
Radunoviću, i vi i vaše kolege nebrojeno prmjera i nebrojeno slučajeva u 
prethodnom periodu gdje se direktno i eksplicitno narušavao suverenitet 
Crne Gore, pa nijeste našli za shodno da reagujete. Konačno, kolege 
vaše iz Parlamenta Crne Gore su zaustavljane i maltretirane na graničnim 
prelazima sa Republikom Srbijom, a nijeste našli za shodno da kažete 
nemojte to da radite kolegama parlamentarcima, oni uživaju diplomatski 
imunitet, nego nam ovdje danas solite pamet o tome kako je pitanje 



Prevlake riješeno. Gospodine Radunoviću, u međudržavnim odnosima i u 
diplomatiji pitanje reciprociteta i ravnoteže u odnosima je mnogo bitna 
stavka, tako da ako uživate neka prava u jednoj državi onda je za 
očekivati da druga država uživa ta ista prava kod vas kao zemlje 
domaćina. Da ne govorim o tome koliku ste ispomoć i logistiku dobijali u 
svim izbornim procesima upravo tragom miješanja druge države u 
unutrašnja politička pitanja u Crnoj Gori. Dakle, to nije samo miješanje, 
tamo se Crna Gora godinama i vjekovima posmatra kao unutrašnje 
političko pitanje i nijednom od vas nijesmo čuli niti ćemo čuti, 
pretpostavljam, da je to miješanje i da je to rušenje suvereniteta Crne 
Gore. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 13:10:41) 
 
 Poslaniče Nikoliću, vraćamo se na temu i vrijeme.  
 Uvažene kolege, ako možemo da nastavimo. Nismo imali 
proceduralne rekacije, ovo smo podveli pod diskusije, bio je komentar i 
odgovor na komentar, vi tražite proceduralnu reakciju.  
 Izvolite, poslaniče Lekiću, komentar. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (03.10.22 13:11:12) 
 
 Čini mi se nemam neku veliku kilometražu diskusija, ima mnogo 
jačih ovdje od mene na tom planu i dobro je što se diskutuje. Vidite, tema 
je značajna, vi ste u pravu. Nisam znao za taj dogovor na kolegijumu, ali 
je toliko značajna da je ne treba zaustavljati, ne predlažem da otvorimo 
sad nekoliko sati, ali predlažem da se tema aktuelizuje. Dakle, sve što 
sam rekao došao bih sa papirima, sa izjavama Lukšića, Darmanovića, to 
je obmanjivanje, tvrdim, javno obmanjivanje. Čas je bilateralno, čas je 
međunarodni sud, ni jedno ni drugo nije pokrenuto, čak imam i podatak 
da je neka radna grupa stručnjaka radila, dobijala honorar, ništa nije 
urađeno. To je već klasika kod nas. 
 Predsjednice Skupštine, ova tema toliko značajna tangira ne samo 
vaš grad nego cijelu Crnu Goru i da je negdje raspravimo, pa ćemo vidjeti 
kroz koju proceduru da otvorimo, stvarno da upoznamo crnogorsku 
javnost kako stoje stvari. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 13:12:29) 



 
 Zahvaljujem poslaniku Lekiću.  
 Svakako kao predsjednik Odbora za međunarodne odnose i 
iseljenike imate mogućnost da ovu tematiku kroz Odbor inicirate i da se 
nađe u adekvatnoj formi i u plenumu. Mogu da podsjetim uvažene kolege 
i koleginice da sam kao poslanica ovog 27. saziva, moje prvo pitanje 
ispred Kluba Socijalističke narodne partije na Premijerskom satu je bilo 
upravo oko razgraničenja Crne Gore i Hrvatske u dijelu Prevlake. Nisam 
bila zadovoljna odgovorom. Mislim da se cijeli Parlament i javnost sjeća 
toga da je tadašnji premijer iskoristio vrijeme odgovora na moje pitanje 
odgovarajući poslaniku koji je imao prethodno pitanje.  
 Da li poslanik Zogović želi riječ? Proceduru. Izvolite, poslaniče 
Zogoviću.  
 Zahvaljujem poslaniku Zogoviću. Mislim da je ovdje bila samo mala 
pomoć poslaniku Lekiću, u ovom dijelu koji se odnosi na njega kao 
predsjednika Odbora kako bismo tu tačku u okviru Odbora, a posle u 
okviru plenuma raspravljali.  
 Da li još neko od poslanika želi riječ?  
 Poslanik Nikolić želi odgovor na komentar. Izvolite, poslaniče 
Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (03.10.22 13:14:05) 
 
 Samo da na kraju ove razmjene mišljenja pomognem i vama i 
kolegama koji su prethodno diskutovali i da kažem sledeće.  
 Crna Gora i Hrvatska su članice NATO-a. Crna Gora će, siguran 
sam, vrlo skoro postati i članica Evropske unije. Tako da ćemo to 
međudržavno pitanje koje još uvijek nije riješeno rješavati civilizovano i 
kako dolikuje razvijenim evropskim državama. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 13:16:08) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Nikoliću.  
 Da li ima još neko zainteresovan? Nema.  
 Da li ministar želi da da odgovore na pitanje ili želite završnu riječ?  
 Odgovori na pitanja. Izvolite, uvaženi ministre. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (03.10.22 13:16:13) 



 
 Apsolutno saglasan i s poslanikom Bečićem i poslanikom Nikolićem, 
dakle i u jednom i u drugom dijelu rasprave. Sve ono što je usvojeno u 
Skupštini Crne Gore treba se braniti na način kako je najbolje u interesu 
naše države. Tako da niko nije odustao od onoga što je usvojila 
Skupština. Mislio sam na jedan drugi sporazum koji je bio dvojezični. 
Moguće da je u tom dijelu bilo neke zabune.  
 Što se tiče drugog pitanja vezano za Prevlaku, razumio sam i sa 
strane kolege poslanika Radunovića i Nikolića da je cilj isti, da je cilj da se 
ovo pitanje riješi u najboljem interesu države Crne Gore, samo su dva 
različita viđenja na koji način treba rješavati to pitanje. Najbitnije je da 
pokušamo svi zajednički da ga riješimo u interesu države Crne Gore, ali u 
svakom slučaju da to pitanje ne forsiramo u smislu narušavanja odnosa 
sa našim susjedima, nego da tražimo zajedničko rješenje koje će biti na 
obostrano zadovoljstvo. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (03.10.22 13:16:18) 
 
 Zahvaljujem ministru Adžiću.  
 S obzirom na to da nemamo više komentara, da li uvaženi ministar 
želi završnu riječ? Ovo možemo smatrati završnom riječju. Zahvaljujem. 
Konstatujem da je pretres po ovoj tački završen.  
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između 
Vlade Crne Gore i Vlade Gruzije o readmisiji lica koja su bez dozvole 
boravka.  

Ovlašćeni predstavnici Vlade su Filip Adžić, ministar unutrašnjih 
poslova i Radovan Popović, v.d. generalnog direktora Direktorata za 
upravne poslove, državljanstvo i strance. Izvjestioci odbora su Vladimir 
Martinović, Zakonodavnog odbora i Andrija Nikolić, Odbora za 
međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Nema 
potrebe. Zahvaljujem.  
 Da li predstavnici Odbora žele dati dopunsko obrazloženje? Ne žele. 
Zahvaljujem. 
 Da li neko od poslanika želi riječ? S obzirom na dogovor, shvatam 
ne.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati završnu riječ? Nema potrebe ni za 
tim. Zahvaljujem.  
 Konstatujem da je pretres po ovoj tački završen.  



 Prelazimo na Izbor i imenovanja i razrješenja.  
 U okviru ove tačke imamo nekoliko predloga i to: Predlog odluke o 
razrješenju i izboru jednog člana Upravnog odbora Fonda za zaštitu i 
ostvarivanje manjinskih prava i predloge odluka Administrativnog odbora 
koje se tiču promjena u sastavu radnih tijela Skupštine.  
 Prvo je Predlog odluke o razrješenju i izboru jednog člana Upravnog 
odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava. Podsjećam da je 
Administrativni odbor podnio Predlog odluke o razrješenju i izboru jednog 
člana Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava. 
Razrješava se dužnosti član Upravnog odbora Fonda Momčilo 
Vuksanović, a za člana Upravnog odbora Fonda bira se Đorđije Brujić. 
Izvjestiteljka Administrativnog odbora je Daliborka Pejović.  
 Otvaram pretres.  
 Da li izvjestiteljka Odbora želi riječ? Shvatam ne.  
 Da li još neko želi riječ? Shvatam ne.  
 Izvjestiteljka Odbora ne želi ni završnu riječ. Konstatujem da je 
pretres završen.  
 Dalje su predlozi odluka koji se tiču promjena u sastavu radnih tijela 
Skupštine. Podsjećam da je Administrativni odbor podnio predloge odluka 
koji se tiču promjena u sastavu radnih tijela Skupštine i to: Predlog odluke 
da se za članicu Ustavnog odbora izabere Suzana Pribilović; Predlog 
odluke da se dužnosti članice Odbora za rodnu ravnopravnost razriješi 
Suzana Pribilović, a za članicu Odbora izabere Lidija Kljajić. Predlog 
odluke da se za člana Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i 
prostorno planiranje izabere Mihailo Anđušić i Predlog odluke da se za 
članove Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije izaberu 
Mihailo Anđušić i Janko Milatović. Izvjestilac Administrativnog odbora je 
Damir Šehović.  
 Otvaram pretres.  
 Da li izvjestilac Odbora želi riječ? Shvatam ne.  
 Da li neko želi riječ? Ne.  
 Da li izvjestilac Odbora želi završnu riječ? Ne. Zahvaljujem.  
 Konstatujem da je pretres završen.  
 Uvažene koleginice i kolege, ovim smo iscrpili tačke dnevnog reda 
koje su danas predviđene za raspravu, odnosno utvrđeni dnevni red, te 
odmah prelazimo na glasanje, ukoliko ste saglasni.  
 Stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje o predlozima akata 
o kojima smo obavili pretres.  
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju Protokola 16 uz 
Evropsku konvenciju za zaštitu ljudskih prava i sloboda, tačka 1. Odlučuje 
se većinom glasova prisutnih poslanika.  



 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite, kolege i 
koleginice, glasajte.  
 Glasalo je ukupno 50 poslanika, 48 glasova za, bez glasova protiv, 
uz dva uzdržana glasa. Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog 
zakona o potvrđivanju Protokola 16, uz Evropsku konvenciju za zaštitu 
ljudskih prava i osnovnih sloboda.  
 Sledeći je Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o izmjenama i 
dopunama Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne 
i Hercegovine o graničnim prelazima za pogranični saobraćaj, tačka 2. 
Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite, glasajte.  
 Glasalo je 50 poslanika, 49 glasova za, bez glasova protiv i uz jedan 
uzdržan glas. Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o 
potvrđivanju Sporazuma o izmjenama i dopunama Sporazuma između 
Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i Hercegovine o graničnim 
prelazima za pogranični saobraćaj. 
 Sledeći je Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade 
Crne Gore i Vlade Gruzije o readmisiji lica koja su bez dozvole boravka, 
tačka 3. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini.  
 Glasalo je 50 poslanika, 48 glasova za, jedan glas protiv i jedan 
uzdržan glas. Objavljujem da je Skupština usvojila  Predlog zakona o 
potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade Gruzije o 
readmisiji lica koja su bez dozvole boravka. 
 Prelazimo na 4. tačku Izbor i imenovanja i razrješenja. 
 Predlog odluke o razrješenju jednog člana Upravnog odbora Fonda 
za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava. Odlučuje se većinom glasova 
prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje Predlog odluke o razrješenju       
i izboru jednog člana Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje 
manjinskih prava.  
 Izvolite, glasajte.  
 Glasalo je 47 poslanika, 45 glasova za, bez glasova protiv, uz dva 
uzdržana glasa. Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i 
dužnosti člana Upravnog odbora Fonda razriješen je Momčilo 
Vuksanović, a za člana Upravnog odbora Fonda izabran je Đorđije Brujić.  
 Prelazimo na predloge odluka koji se tiču promjene u sastavu rada 
radnih tijela Skupštine. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Predloga odluke o izboru jedne članice Ustavnog odbora, 
Administrativni odbor predložio je da se za članicu Ustavnog odbora 
izabere Suzana Pribilović. Stavljam na glasanje Predlog odluke.  



 Glasalo je 45 poslanika, 40 glasova za, dva glasa protiv i uz tri 
uzdržana glasa. Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i za 
članicu Ustavnog odbora izabrana je Suzana Pribilović.  
 Sledeći je Predlog odluke o razrešenju i izboru jedne članice Odbora 
za rodnu ravnopravnost. Administrativni odbor predložio je da se dužnosti 
članice Odbora za rodnu ravnopravnost razriješi Suzana Pribilović, a za 
članicu Odbora izabere Lidija Kljajić. Izvolite, glasajte.  
 Glasalo je 47 poslanika, 45 glasova za, bez glasova protiv, uz dva 
uzdržana glasa. Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i 
dužnosti članice Odbora za rodnu ravnopravnost razriješena je Suzana 
Pribilović, a za članicu Odbora izabrana je Lidija Kljajić.  
 Sledeći je Predlog odluke o izboru jednog člana Odbora za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje. Administrativni odbor 
predložio je da se za člana Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i 
prostorno planiranje izabere Mihailo Anđušić. Izvolite, glasajte.  
 Glasalo je 47 poslanika, 45 glasova za, jedan glas protiv i jedan 
uzdržani glas. Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i za 
člana Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje 
izabran je Mihailo Anđušić.  
 Prelazimo na Predlog odluke o izboru dva člana Komisije za 
praćenje i kontrolu postupka privatizacije. Administrativni odbor predložio 
je da se za članove Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije 
izaberu Mihailo Anđušić i Janko Milatović. Izvolite, kolege, glasajte.  
 Glasala su 44 poslanika, 42 za glasa za, bez glasova protiv i uz dva 
uzdržana glasa. Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i za 
članove Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije izabrani su 
Mihailo Anđušić i Janko Milatović.  
 Ovim je Prva sjednica drugog redovnog, jesenjeg zasijedanja u 
2022. godini završena. Hvala vam. 
 


